



،مينة مونستر الشاملة المدرسة طلاب وأوصياء الأعراء الأمور أولياء

مستقبلية نظرة لكم ونقدم الدراسي العام من الأخير النصف في جرت التي والأحداث التطورات على نطلعكم أن الرسالة هذه خلال من نود .القادم الدراسي العام على

المفهوم في تطورات

ثلاث إدخال خلال من 2022/23 الدراسي العام خلال (BNE) المستدامة التنمية أجل من التعليم في التنموي هدفنا تحقيق في بدأنا لقد تقييم كان .الحالي السادس الصف إلى بنقلها قمنا ،ناجح تقييم وبعد ،الخامس الصف في جمعة يوم كل "Gemm4future" ساعات ،لذلك .والثامنة السابعة الصفوف إلى البرنامج نقل على الموافقة إلى المدرسة مجلس دفع مما ،أخرى مرة ناجحاً الحالي الخامس الصف ونخطط ،القادمة السنوات في والسابعة والسادسة الخامسة الصفوف في "GemM4Future" برنامج من ساعات ثلاث تقدم أن يسعدنا نفس إلى الصفوف بعض في ننظر حيث ،المختلفة المواد بين العمل حالياً نجرب ،ذلك إلى بالإضافة .الثامن الصف في لتقديمها أيضاً الخامس الصف في الطلاب قدرات بتقييم DEISEL يسمى مشروع في أوسنابروك جامعة قامت .مختلفتين مادتين منظور من الموضوع من الشبكة هذا مع التعاون مواصلة نود .إضافية دعم مواد لنا وقدمت جيدة نتائج أثبتت وقد ،الذاتية والمسؤولية الرقمي التعلم مجال في .والجامعة المدارس

تقييم يدعم مما ،الأخرى التقديمية والعروض البحثية الأعمال على الراجعة التغذية لتقديم موحد نموذج على اتفقنا ،العليا المرحلة في نحن .الثانوي التعليم من والثانية الأولى المرحتين في للاداء البديل التقييم مجال في التجارب تقييم حالياً يتم .المعايير إلى ومستند شفاف أيضاً المجال هذا في التفكير نواصل

في "Ich steh auf - Schulen für Demokratie und Vielfalt" بعنوان نشاط في المشاركة إلى أعضائها جميع المدرسة دعت ،يونيو 6 في لدعم مواقفهم عن وأعلنوا بأنفسهم بصنعها قاموا لوحات مع المدرسة ساحة في الطلاب جميع اصطف حيث .#und Vielfalt

المدرسة تنظيم

الخدمة من عديدة سنوات بعد كوسترز كاثي المدرسة مديرة المدرسة ودعت حيث ،خاص بحدث مميّزاً الدراسي النصف بداية كان كل في "ممتاز" بعمل وقامت الأمام إلى ودفعتها المدرسة كوسترز كاثي أسست لقد .المدرسة على دائمة بصمة تركت والتي ،المخلصة التقديري ونهجها المستمر تفانيها على أخرى مرة نشكرها ولكننا المنطقة إدارة إلى كوسترز كاثي وداع في نرغب لم .الجوانب بقوة ويُدعم بالإنابة المدرسة مدير وظيفة حالياً شلوبكر فيرنر يتولى :التنظيمي الهيكل تشكيل نعيد ،مغادرتها مع .عملها في واحترافيتها .الحالي التعليمي المدير ،ثوني أولي من

وللمرحلة الخامس للصف الطلاب من العديد رفض إلى مضطرين كنا - السابقة السنوات في كما جداً إيجابية فبراير في التسجيلات كانت (EF) الجديدة التمهيديّة المرحلة في طالباً 90 وحوالي القادم الخامس الصف في جدد طلاب 108 استقبال إلى الآن نتطلع ولكننا ،الثانوية .الثانوية للمرحلة

:القادم الدراسي العام من اعتباراً فريقنا إلى جدد زملاء خمسة سينضم .مدرستنا إلى جدد معلمون أيضاً سنتضم ،الجدد الطلاب ومع فيرنغ جوناس ،(والإنجليزية الأحياء) كويل جوليا ،(والألمانية الإنجليزية) أودينغ ميلينا ،(والتربية الرياضيات) بروننبرج أستريد .(والرياضة الرياضيات) غونزاليس وآرن (والتربية الألمانية)

الشاملة المدرسة إلى للانضمام ،الأمانة من دومبرغ وماريون ،كمعلم سيندكر بيرند ،(10 إلى 8 قسم رئيس) فاينكامب رينهارد سنودع إلى فوغلز انغ سفن سيتوجه أيضاً .وثيق تعاون إلى وتنطلع كبيراً ونجاحاً التوفيق كل لهم نتمنى . "GeMW" ،روكسل غرب في الجديدة جهوده على هنا ونشكره ،للمباني كمدير أخرى مدرسة

.بدلاء بمعلمين استبدالهم وسيتيم ،زويك-جوكن وجوليا جوردان جيني هناك ،ديج ماريكي جانب إلى ،حالياً الأمومة إجازة في شرادر دزيريه مع المطبخ فريق إدارة الآن يتولى ،GeMM في سابق طالب وهو ،سينج فلوريان :جديدة وجوه له الكافيتيريا فريق أيضاً !لهم جزياً شكراً .رائعة جديدة وصفات قدما كلاهما -

العطلة بعد بالعودة جداً سعادة ونحن ،المفاهيم تطوير على أوبرفيريس في كالعادة يونيو بداية في عملنا ،كله المدرسي المجتمع مع .ومبتكر رائع جديد دراسي عام لبدء ومتحمس جيد بفريق الصيفية

:العام هذا المدرسة تطورات

لدورات الرائعة العروض من العديد بجانب .كبير بتفانٍ التخرج وحفلات ،التنزه وأيام ،والرحلات ،المشاريع من العديد العام هذا نفذنا لقد بكافة التعبير في الطلاب وفرحة المدرسة بمجتمع يشعر أن للمرء يمكن حيث .5الفن مساء هو الأبرز الثقافي الحدث كان ،والأدب الدراما !المساء هذا في المشاركين ولكل بأكمله التنظيم لفريق جزياً شكراً - الحواس

الشباب" مسابقة مثل ،المسابقات من العديد في الأول المركز على حصلنا لقد :المدرسية حياتنا تثري الجوائز من العديد أيضاً ولكن الكبير التنوع الجوائز هذه تظهر .لطالبة لوحة مع الأوروبية الفن مسابقة أو بودكاست مع "الديمقراطي العمل" الوطنية والمسابقات "يناقش للغاية بهم فخورون ونحن ،طلابنا وقدرات اهتمامات في

وبطلاب "مونستر في الساحرات مطاردة" موضوع حول الثانوية المرحلة لطلاب "الخاصة التعليمية الأداءات" ب أيضاً فخورون نحن .يونيو منتصف في القلعة في كبير جمهور أمام بثقة الموهبة تنمية في كمتخصصين أعمالهم قدموا الذين السادس الصف في diff مشروع بين والتفاعل المدرسية الحياة أثرت كراكوف إلى الدورة ورحلة برلين ،دامه ،هالتيرن إلى الصيفية الرحلات !الخارج في كثيراً وكنا أتاح الذي الرائع التنظيم هذا على الزملاء نشكر .وهولندا كرواتيا ،فرنسا ،إسبانيا ،فنلندا إلى أيضاً ذهبنا ،+Erasmus بفضل .الطلاب فريدة تجارب لاكتساب فرصة الطلاب من للعديد

لكل شكراً - "الخضراء الحفلة" الأولى للمرة "GeMM4Europe" موضوع حول المشروع أسبوع نهاية مع نشهد ،النهاية وفي .باستمرار مشاريعنا يدعمون بل ،ممكناً هذا المشروع أسبوع ختام فقط يجعلوا لم الذين ،الدعم جمعية لأعضاء وخاصة هنا المشاركين !المشاريع من العديد تنفيذ من لنتمكن نكن لم ،الدعم جمعية بدون

مع والقيم السريع التواصل .معاً قدماً تدفعنا والمقدرة والبناء النقدية تعليقاتكم .المفاهيمي دعمهم على الأمور لأولياء أيضاً جزياً شكراً .الأمور أولياء مع الناجح تعاوننا من أساسي جزء هو المجلس

التي الأنشطة من العديد على ممتازة نظرة على ستحصلون ،هناك . "الأخبار" وصفحة الإلكتروني موقعنا إلى هنا انتباهكم نلفت أن نود .تفاني بكل التدريسية والهيئة الدراسية والمستويات الفصول نفذتها

:مستقبلية نظرة

التعيين موعداً ولكن ،الوظيفة عن الإعلان سيتم .شاغراً يزال لا الذي 10-8 للصفوف القسم رئيس منصب مع الجديد الدراسي العام يبدأ .مؤقت بشكل القيادية المناصب جميع عززنا وقد ،البشرية للموارد الدقيق للتخطيط كبيرة أهمية نولي ،ذلك ومع .بعد يتحدد لم الدقيق إجازة في ديج ماريكي الحالية المديرية أن حيث ،7-5 قسم في تمثيل يوجد كما .10-8 قسم يدعمان برينتينز وليزا ميغن فان مانويل .ودعمهم المستمر جهدهم على الثلاثة نشكر أن نود ،السياق هذا في .هنا الأولى الاتصال جهة هي باك أن ستكون .الأمومة

مدرستنا في شأن كل عن المسؤول الأول الشخص هو من "الاتصال جهات على عامة نظرة" قسم في الإلكتروني موقعنا على ستجدون المدرسة مجتمع مواعيد جميع أيضاً هناك ستجدون

التميز وضد الديمقراطية أجل من الوقوف، والرقمي الذاتي التعلم لمهارات أوسع تعزيز: المدرسة تطوير في أهدافنا على العمل سنواصل تعزيز موضوع إلى أيضاً الانتباه نوجه أن يجب. الخارج في الشراكة بالمدارس الاتصال ودعم (الدراسي العام بداية في مشروع يوم مع) الكبيرة "والصحة التعليم" شبكة إلى ننضم - التعليم سياق في الصحة

شكراً! فريقنا في الجيد والتعاون طلابنا مع المثمرة اللقاءات إلى وخصوصاً بالأحداث مليء 2024/25 جديد دراسي عام إلى نتطلع! الدراسي العام هذا في جهودهم على "GemM" مجتمع أعضاء لجميع جزياً

Herzliche Grüße im Namen des gesamten Kollegiums



Werner Schlöpker

Ulli Thöne

Schulleiter stellvertretend

Didaktische Leiterin

Anne Pack

Reinhard Weitkamp

Julia Börger

Abteilungsleitung 5 – 7

Abteilungsleitung 8–10

Oberstufenkoordinatorin

kommissarisch

Informationen Juli 2024

June 2024



GESAMTSCHULE
MÜNSTER MITTE

Dear parents and legal guardians of Gesamtschule Münster Mitte, with this letter, we would like to inform you about the developments and events of the last half-year and provide an outlook on the upcoming school year. Developments in our concept: In the school year 2022/23, we initiated our ESD development goal by introducing three hours of "Gemm4future" on Fridays for Year 5, which we successfully extended to the current Year 6 following a positive evaluation. The evaluation of the current Year 5 was again successful, leading the School Conference to approve its extension to Years 7 and 8. Therefore, we are pleased to offer three GeMM4Future hours in the upcoming Years 5, 6, and 7, with plans for Year 8 in the future. Additionally, we are currently exploring interdisciplinary work, such as examining the same topic from the perspectives of two subjects in a class. The University of Osnabrück evaluated the competencies of our Year 5 students in digital and self-responsible learning under the DEISEL project, providing us with positive results and additional support materials. We aim to continue collaborating with this network involving many schools from the region and the university. In the upper school, we have agreed upon a common feedback form for academic papers and other presentations, supporting a comprehensive, criteria-led, and transparent assessment. Currently, we are also evaluating experiences with alternative performance assessments in Secondary Levels I and II, and we intend to further develop in this area. On June 6th, we called upon the entire school community to participate in an initiative: #Ich steh auf - Schools for Democracy and Diversity#. All students displayed self-created posters on our schoolyard, standing up with their statements for democracy and against discrimination.

School organizational matters: The start of the semester was marked by a special event as we bid farewell to our school principal Kathi Kösters after many years of dedicated service, during which she significantly shaped GeMM. Kathi Kösters established and advanced the school, consistently delivering outstanding work in every aspect. We reluctantly bid farewell to Kathi Kösters as she transitions to the District Government, and we extend our heartfelt thanks for her tireless dedication, respectful demeanor, and professionalism in her work. With her departure, we are restructuring: Werner Schlöpker currently assumes the role of acting deputy school principal, supported energetically by Ulli Thöne, the current educational leader. Enrollments in February were very positive, as in previous years - we had to decline many applications for both Year 5 and the upper school, and we now look forward to welcoming 108 new students in the upcoming Year 5 and approximately 90 students in the new introductory phase (EF) of the upper school. New teachers will join our team from the next school year:

Astrid Brunnenberg (Mathematics and Pedagogy), Melina Oeding (English and German), Julia Kühn (Biology and English), Jonas Vering (German and Pedagogy), and Arne Gonzales (Mathematics and Sports). We bid farewell to Reinhard Weitkamp (Head of Department 8 to 10), Bernd Sendker as a teacher, and Marion Domberg from the secretariat, who will start at the new Gesamtschule West in Roxel, "GeMW". We wish them all the best and look forward to close collaboration. Sven Vogelsang, our caretaker, is also moving to another school, and we sincerely thank him for his dedicated service.

Currently, Mareike Dege, Jenny Jordan, and Julia Göcken-Zwick are on parental leave, replaced by substitute teachers. Additionally, the canteen team welcomes new faces: Florian Senge, a former GeMM student, alongside Desiree Schröder, now leads the kitchen team, introducing excellent new recipes. We extend our gratitude to them! As every year, we collaborated conceptually in Oberwerries in early June with the entire school community and look forward to starting the new school year vigorously and innovatively with a well-staffed team after the summer break.

School development this year: Throughout this year, we have enthusiastically carried out numerous projects, excursions, hiking days, and graduation ceremonies. Alongside outstanding performances by the DG course and the literature course, the cultural highlight was the Kunst5 evening, where the school community's joy in expression was palpable - our heartfelt thanks to the entire organizing team and all participants of this evening! Numerous awards enrich our school community: We achieved first places in various competitions, such as "Jugend debattiert" (Youth Debates), the Federal Competition "Demokratisch Handeln" (Democratic Action) with a podcast, and the art competition "Europa" with a student's artwork. These successes showcase the diverse interests and talents of our students, of whom we are very proud. We are also proud of the "Special Learning Achievements" of our upper school students on the topic of "Witch Hunts in Münster" and the students of the "diff" project in Year 6, who confidently presented their expert work from the talent development program to a large audience in mid-June at Schloss Mitte. We have been on the move extensively! Class trips to Haltern, Damme, Berlin, and the study trip to Krakow greatly enriched our school life and community. Thanks to Erasmus+, we also traveled to Finland, Spain, France, Croatia, and the Netherlands. We thank our colleagues for their excellent organization, enabling many students to gain unique experiences. Lastly, we recently concluded the project week on "GeMM4Europe" with the inaugural "Grüne Sause" - our sincere thanks to all contributors, especially the members of the support association who made this project week finale possible and continually support our projects. Without the support association, many of our projects would not have been realized! We extend a heartfelt thank you to the parents of the school board for their conceptual support. Your critical, constructive feedback contributes significantly to our collective progress. The rapid and valuable exchange with the board is a crucial part of our

successful collaboration with parents. We would like to draw your attention to our website and the "News" section. There, you will gain a comprehensive insight into the diverse activities conducted by our dedicated classes, year levels, and faculty.

Outlook: The new school year begins with a vacant head of department position for Years 8 - 10. The position will be advertised, but the exact timing of the appointment is yet to be determined. Nonetheless, we place great importance on meticulous personnel planning and have temporarily reinforced all school leadership roles. Manuel van Megen and Lisa Brentjes support the department of Years 8 - 10. Similarly, there is an interim arrangement in the department of Years 5 - 7 due to the current head, Mareike Dege, being on parental leave. Anne Pack will be your first point of contact here. We sincerely thank these individuals for their tireless efforts and support. For an overview of who to contact at our school for specific matters, please visit our website under "Contact Overview". You will also find all school community events listed there. We will continue to work towards our goals in school development: broadening the promotion of competencies in self-organized and digital learning, advocating for democracy and against discrimination (with a project day at the beginning of the school year), and supporting connections with partner schools abroad. We will also focus on health promotion in conjunction with education - joining the extensive network "Education and Health".

We look forward to an undoubtedly eventful new school year 2024/25, especially the enriching encounters with our students and the excellent cooperation within our team! Heartfelt thanks to the entire "SchulGeMeinschaft" for their dedication this school year!

Herzliche Grüße im Namen des gesamten Kollegiums



Werner Schlöpker

Ulli Thöne

Schulleiter stellvertretend

Didaktische Leiterin

Anne Pack

Reinhard Weitkamp

Julia Börger

Abteilungsleitung 5 – 7

Abteilungsleitung 8–10

Oberstufenkoordinatorin

kommissarisch